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Václav Havel debatoval se studenty na FF UK
V pondělí 15. listopadu v podvečer proběhla na FF UK veřejná beseda s bývalým prezidentem Václavem Havlem,
kterou organizovala Studentská rada FF UK. Osobnost Václava Havla vzbudila mezi studenty neobyčejný zájem. Už
hodinu před začátkem akce se chodby budovy na náměstí Jana Palacha pomalu zaplňovaly vyčkávajícími studenty. Při
samotné besedě velká aula doslova praskala ve švech. Největší posluchárna na fakultě už jistě dlouho nezažila, aby se
v ní tísnilo na sedm set studentů a aby další necelý tisíc zájemců musel zklamaně odejít, protože na ně nezbylo místo.
Při besedě nedošlo k žádným nepříjemným výstupům, což u podobně masových akcí zdaleka není samozřejmé, a dá
se dokonce říct, že atmosféra v sále byla výjimečně soustředěná a vstřícná.
Václav Havel vzpomínal na dobu před patnácti lety, popisoval „atmosféru náhlé obecné soudržnosti a solidarity“, která
tehdy vládla, ale nevyhýbal se ani otázkám současným a nadčasovým.
Na dotaz, co si myslí o názorech, že v listopadu 1989 „žádná revoluce vlastně neproběhla a že to byl pouze organizovaný,
předem dohodnutý převrat nejvyšších struktur“, Havel řekl, že podobné názory neodpovídají jeho zážitkům. V této
souvislosti upozornil na dobové dokumenty, které podobné teorie vyvracejí, a doporučil také nově vydanou knihu Jiřího
Suka Labyrintem revoluce.
Na otázku studentů, jak vznikla jeho slavná věta „pravda a láska zvítězí nad lží a nenávistí“, odpověděl, že jednoduše
potřeboval vypointovat jeden ze svých projevů. Dodal ale, že ačkoli heslo vzniklo takto náhodně, rozhodně se za něj
staví a snaží se podle něho žít.
Poznamenal ale, že v dnešní době je potřeba toto krédo o mnoho více vysvětlovat, protože si dnes pod pravdou
představujeme pouhé informace. Pravda podle něj ale není něco, co lze najít uloženo v počítači, ale za čím stojí celým
svým životem.
Co se týče společenského působení Václava Havla, bývalý prezident uvedl, že se do politiky vracet nebude. Jako občan
je ale připraven vyjadřovat se k veřejnému dění.
Na závěr vyzval i studenty k tomu, aby se o dění kolem sebe zajímali a nebyli lhostejní vůči věcem veřejným.
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